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سردارحاجیزاده:
به تمام فناوری   های پیچیده در حوزه صنعت دفاعی 

دست پیدا كرده ایم
فرماندهنیرویهوافضایسپاهگفت:امروزبهتمامفناوریهایپیچیدهدر
حوزهصنعتدفاعیدستپیداکردهایم،بنابراینمیتوانیمدرسایرعرصهها

مانندصنعتوکشاورزیکهبسیارسادهتراستنیزمشکلاتراحلکنیم.
ســردار امیرعلی حاجی زاده فرمانده نیروی هوافضای ســپاه در مراسم گرامیداشت 
ســالروز شهادت شهید چمران و روز بسیج اســاتید که در دانشگاه مازندران برگزار شد، 
گفت: شهید چمران در کنار همه ویژگی های کم نظیر با دشمن شناسی و تشخیص جبهه 
حق از باطل هیچ گاه در مســیر دشمن قدم بر نداشــت و عمر خود را در مبارزه گذراند. 
فرمانده نیروی هوافضای سپاه افزود: شهید چمران در ایران و آمریکا در دانشگاه های ممتاز 
تحصیل و دو دکترای همزمان را کسب کرد. فرصت های زیادی برای زندگی آسان و مرفه 
برای این شهید بزرگوار فراهم بود ولی او آن زندگی مرفه را رها کرد و با حضور در کشور 
ایران و زندگی در شرایط جنگ خوزستان را ترجیح داد. وی ادامه داد: همه ما باید مراقب 
باشیم تا هدف را گم نکنیم و مانند چمران زندگی و مرگمان با افتخار باشد. از دید بنده 
امتیاز برجسته شهید چمران علاوه بر ایمان، اخلاص و دشمن شناسی، شناخت جبهه حق 
و باطل بود. فرمانده نیروی هوافضای سپاه با  اشاره به گسترش روابط سیاست خارجی در 
دولت سیزدهم عنوان کرد: در این دولت شاهد هستیم که همزمان چند برنامه در حوزه 
روابط خارجی از جمله روابط با عربستان و مباحث مرتبط با آژانس هسته ای و حوزه های 
دیگر در دســت اقدام ، اما رئیس جمهور آیت الله رئیســی شخصاً برای رونمایی از موشک 

مانورپذیر  هایپرسونیک »فتاح« حضور پیدا کرد.
در دوره قبل،  اعتراض دولتمردان  به پیشرفت های موشکی، غربی ها را جری تر می کرد 

وی افزود: در گذشته این طور نبود و در آزمایش های موشکی و رزمایش باید اعتراضات 
آقایان را تحمل می کردیم و خارجی ها هنگامی که اعتراض از داخل را مشاهده می کردند، 
آنها نیز به آزمایش   های ما اعتراض می کردند، ولی امروز چنین مواردی مشاهده نمی کنیم. 
این فرمانده ارشد نیروهای مسلح با بیان اینکه اگر در داخل مردم و دولت با وحدت 
و یکپارچگی با مسائل رو به رو شوند مشکل خاصی رخ نمی دهد، تأکید کرد: در سرنگونی 
گلوبال  هاوک آمریکا دیدیم، ترامپ که نسبت به سایر رؤسای جمهور آمریکا پرروتر بود، 
نه تنها اعتراض نکرد، بلکه به خاطر هدف قرار ندادن هواپیمای آنها با 20 – 30 سرنشین 
تشکر هم کرد. وی ادامه داد: این فاصله از کجا به دست آمد؟، از پیشرفت و اقتدار در حوزه 

توانمندی های دفاعی، ولایت مداری و وحدت و یکپارچگی در مقابل دشمن. 
سردار حاجی زاده تصریح کرد: بایستی ما قدرتمندانه و سریع حرکت کنیم و دشمن 
را دشــمن بدانیم. امروز جوانان و دانشجویان نخبه این کشور که با پول این ملت درس 
می خوانند و به مدارج عالی می رسند، بعضی از آنها که به خارج از کشور مهاجرت می کنند، 
مدیون این آب و خاک و ملت هستند و بایستی برای خدمت به این کشور و میهن بمانند.

سردار حاجی زاده افزود: اگر این افراد به خارج مهاجرت می کنند، حداقل در حوزه 
پروژه های صنعت نظامی که علیه ملت ایران و مردم مظلوم جهان اســتفاده می شــود، 
شــرکت نکنند. به عنوان مثال، تعدادی از متخصصین پروژه ماهواره استارلینک ایرانی 
هســتند، این جوانان نخبه بایستی قدر این استعداد خدادادی و مردم ایران را بدانند و 

شکر این نعمت، خدمت به این مردم و میهن است. 
راهکار رفع مشکلات کشور، روحیه جهادی و انقلابی است

فرمانده نیروی هوافضای سپاه، راهکار رفع مشکلات کشور را روحیه جهادی و انقلابی 
و تلاش خستگی ناپذیر دانست و تأکید کرد: برای رفع مشکلات کشور بایستی با روحیه 
جهادی و انقلابی و ایســتادگی و تلاش خستگی ناپذیر و برطرف کردن موانع و مشکلات 

مانند شهید بزرگوار شهید حسن تهرانی مقدم اقدام کرد. 
وی ادامه داد: بنده بیش از سی سال با این شهید زندگی کردم، او با کمبود امکانات و 
موانع و مشکلات توانست موفقیت های بزرگی را به دست بیاورد، چرا که ایستاد و مشکلات 
را برطرف کرد. در حال حاضر در این دولت ریل گذاری خوبی شــده و بایستی برای رفع 
این مشــکلات و افزایش سرعت پیشرفت کشــورمان همه ما، به ویژه مراکز دانشگاهی و 

دانشجویان دست به دست هم داده و کمک کنیم.
فرمانده نیروی هوافضای ســپاه با بیان اینکه حمایت های آمریکا و غربی ها در دوران 
دفاع مقدس باعث طولانی شدن جنگ و شهادت بسیاری از جوانان کشور شد، خاطرنشان 
کرد: اگر آمریکا و غربی ها از صدام حمایت نمی کردند، جنگ دو یا سه سال بیشتر طول 

نمی کشید و بیشتر از 20 یا 30 هزار نفر از جوانان ما به شهادت نمی رسیدند. 
دولت قبل با موکول کردن تمام مسائل به برجام کشور را سال ها عقب  انداخت

وی با  اشــاره به عملکرد دولت های یازدهم و دوازدهم افزود: با عملکرد دولت قبل، 
هشــت سال کشور عقب افتاد، چرا که از یک طرف فشــار حداکثری و تحریم آمریکا و 
غرب و از طرفی دیگر در داخل، دولت تمام مســائل کشــور را موکول به برجام و نگاه به 
کمک غرب و گرفتن وام گره زد. حتی شرکت های خصوصی معطل برجام و نگاه به غرب 
بودند. فرمانده نیروی هوافضای ســپاه با بیان اینکه در حال حاضر تلاش های سیاسی در 
حال انجام اســت، اما کارها معطل نیست، تصریح کرد: ما در داخل با وجود استعدادهای 
فراوان و نخبه می توانیم مشــکلات را حل کنیم، چرا که در بخش سخت صنعت دفاعی 
توانسته ایم با تکیه بر توان داخلی و باور جوانان نخبه انقلابی این مرز و بوم با وجود تحریم 
و فشارها به پیشرفت های خوبی برسیم. وی ادامه داد: شما اساتید دانشگاه می دانید برای 
شلیک موشــک که در یک مرحله این کلاهک آن جدا و چهارصد کیلومتر از جوّ خارج 
و مجدد به داخل جوّ برمی گردد، باید مراقبت شود دچار انفجار و آتش سوزی نشود و در 
عین حال هدایت شــود تا به هدف بخورد و یا فناوری ماهواره که بســیار دقیق و نیاز به 
سرعت خاص برای قرار گرفتن در مدار )سرعت 7/5 ( کیلومتر در ثانیه باید باشد . سردار 
حاجی زاده عنوان کرد: امروز به تمام فناوری های پیچیده در حوزه صنعت دفاعی دســت 
پیدا کرده ایم، بنابراین می توانیم در ســایر عرصه ها مانند صنعت و کشــاورزی که بسیار 
ساده تر است مشکلات را حل کنیم. وی گفت: به شما توصیه می کنم بایستی وارد میدان 
شد، موانع و مشکلات را کنار زد و پای کار آمد. در این استان )مازندران( که از نعمت های 
خدادادی مانند زمین کشاورزی و منابع آبی برخوردار است، می توان در زمینه کشاورزی 
حتی برتر باشد. هدف گذاری خود را به حد هلند برسانید. فرمانده نیروی هوافضای سپاه، 
یکی از معضلات کشــور در ســازمان ها و ارگان ها را بخش های نظارتی دانست و گفت: 
بایســتی بازرسی، نظارت، کنترل و جلوگیری از فساد توسط سیستم نظارتی فعال باشد 
ولی سیستم نظارتی نبایســتی جلوی فعالیتی را بگیرد، بلکه باید راهکار ارائه دهد و نه 
بوروکراسی اداری ایجاد کنند. می توان در این زمینه از دوران دفاع مقدس الگوبرداری کرد. 
وی ادامه داد: تصور نکنید این مشکلات در نیروهای مسلح نیست، به طور مثال، در آغاز 
حرکت برای رســیدن به تجهیزات پیشرفته در سال 88 اولین قراردادهای ما کاملًا متوقف 
شــد، چرا که مسئول حقوقی نیرو برابر قوانین و مقررات مربوط به مجلس شورای ملی کار 
ساخت  و  ساز تسلیحات را وظیفه وزارت دفاع می دانست. اما، ما ایستادگی کردیم و متوقف 
نشدیم، بالاخره موانع برطرف شد. سردار حاجی زاده تصریح کرد: در سطح کشور نیز برای رفع 
مشکلات بایستی دشمن شناسی را افزایش دهیم و به دشمن اعتماد نکنیم. باید نگاهمان به 
داخل کشور باشد و مجموعه های نظارتی با ارائه راهکار به کمک مان بیایند تا بتوانیم مشکلات 
را حل کنیم. وی افزود: شــما عزیزان نیز بایستی با بسیج و یکپارچگی و شناخت فرصت ها 
به ویژه در بخش کشاورزی مشکلات را مرتفع و پیشرفت حاصل کنید، چرا که شما خودتان 
در اســتان بخشی از دولت هستید. فرمانده نیروی هوافضای سپاه با  اشاره به شهید سپهبد 
حاج قاسم ســلیمانی و ویژگی های شخصیتی او عنوان کرد: شهید حاج قاسم سلیمانی در 
اواخر می گفت اگر از سپاه بروم در استان کرمان حتی با وجود مشکلات آب و کمبود زمین 
حاصلخیز مشــغول فعالیت می شــوم و از دولت مرکزی چیزی نمی خواهم و حتی به دولت 
مرکزی نیز کمک می کنم چراکه او معتقد به فعال کردن استعدادها بود. سردار حاجی زاده در 
پایان خاطرنشان کرد: ما می توانیم با تبعیت از منویات رهبر انقلاب، دشمن شناسی و شناخت 
جبهه حق و باطل و تکیه بر توان داخلی و باور توانمندی های جوانان این مرز و بوم و وحدت 

و یکپارچگی، ان شاءالله قله های پیشرفت و اقتدار را برای ایران اسلامی رقم بزنیم.

مركز پهپاد جنگال ارتش افتتاح شد
مرکزپهپادجنگالارتشباحضورمعاونهماهنگکنندهارتشجمهوری

اسلامیایرانافتتاحشد.
به گزارش فارس، امیر دریادار حبیب الله سیاری، معاون هماهنگ کننده ارتش جمهوری 
اسلامی ایران در بازدید از فرماندهی جنگال راهبردی ارتش و در جمع فرمانده و کارکنان این 
یگان با تقدیر از اقدامات و عملکرد رو به جلوی جنگال، گفت: حضور مؤثر و مقتدرانه جنگال در 
رزمایش ها، توسعه تجهیزات، زیرساخت ها، فضاها و ابنیه مورد نیاز، توجه ویژه به فناوری های 
نوین جنگ الکترونیک با تکیه بر دانش بومی و استفاده از نیروهای جوان متخصص، متعهد، 
خلاق و خودباور در توســعه انواع ســامانه های پیشرفته و به روز جنگالی، راداری و پهپادی، 
نشان دهنده پیشرفت قابل ملاحظه این یگان راهبردی است که با تلاش و همت شبانه روزی 
شما عزیزان این پیشرفت   ها در تمامی حوزه های جنگ الکترونیک بیش از پیش و با شتاب 
بیشتری تداوم یابد. در ادامه، امیر دریادار سیاری از بخش های مختلف جنگال راهبردی از 
جمله سامانه های جدید راداری، سامانه های جنگ الکترونیک و سامانه های شبیه ساز جنگالی 

بازدید و »مرکز پهپاد« و ساختمان جدید عقیدتی سیاسی این یگان را نیز افتتاح کرد.

درمکتب امام

پیامیازجانبخدا
گردش به دور خانه خدا نشــان دهنده این است که به غیر از خدا 
گِرد دیگری نگردید. و رَجْم عَقَبات، رجم شــیاطین انس و جن است. 
شما با رجم با خدای خود عهد کنید تا شیاطین انس و ابرقدرت ها را از 
کشورهای اسلامی عزیز برانید. امروز جهان اسلام به دست آمریکا گرفتار 
است. شما برای مسلمانان قاره های مختلف جهان پیامی از خداوند ببرید؛ 
پیامی که به غیر از خدا، بردگی و بندگی هیچ کس را نداشته باشید.
صحیفهامام؛ج10؛ص160|پیامبهمسلمانانایرانوجهان؛7مهر1358

نگاهی به دیروزنامه های زنجیره ای

هنوز هم فیل اصلاح طلبان
به یاد هندوستان است!

سرویسسیاسی-
روزنامه اعتماد روز پنجشــنبه در مطلبی به نقل از یک به اصطلاح اقتصاددان اصلاح طلب نوشت: » 
برخي کشورهاي منطقه نرخ رشد اقتصادي بالاتري نسبت به ایران دارند. اگر رابطه اقتصادي ما با ایالات 
متحده آمریکا برقرار شــود و سیاست تنش زدایي را اجرا کنیم موفقیت ما تضمین خواهد شد. چرا ایران 
نباید با آمریکا رابطه اقتصادي داشته باشد؟ درحالي که این رابطه به نفع ما و به ضرر رقباي ماست. اقتصاد 
ایران براي دستیابي به رشد اقتصادي به انتقال تکنولوژي و سرمایه گذاري خارجي نیاز مبرم دارد. ما چه 
دل مان بخواهد و چه دل مان نخواهد دلار ارز مسلط اقتصاد جهاني بوده و آمریکا بزرگ ترین قدرت اقتصادي 
جهان است....لذا ارتباط با آمریکا به نفع ما و به ضرر دشمنان ماست و از نظر من باید ارتباط اقتصادي با 

آمریکا را برقرار کنیم.«
گفتنی است این به اصطلاح اقتصاددان اصلاح طلب پاسخ نمی دهد که مگر رئیس جمهور مورد حمایت 
این طیف با شــعار رفع تحریم و رابطه با آمریکا و رونق اقتصادی آنچنانی رای مردم را نگرفت و 8 ســال 
تمام ظرفیت های کشور را معطل یک توافق پرخسارت، یکطرفه و نامتوازن با آمریکا نکرد؟! مگر دولت قبل 
به اذعان 15 گزارش فصلی آژانس انرژی اتمی به تمام تعهدات خود در این توافقنامه پرخسارت ازجمله 
بتن ریزی در قلب راکتور هسته ای اراک، نابودی چند هزار سانتریفیوژ ، پذیرش سنگین ترین و بی سابقه ترین 
رژیم های بازرسی و... به صورت یکطرفه عمل نکرد؟! کدام طرف این مذاکره حتی به کمترین تعهد خود 
عمل نکرد و از آن خارج شــد؟!  نتیجه 8 ســال مذاکره با آمریکا برای اقتصاد کشور و معیشت مردم جز 
نابودکردن معیشت مردم ، افزایش چندصد  درصدی قیمت مسکن ، دلار ، خودرو ، کالاهای اساسی ، کاهش 

چند ده  درصدی ارزش پول ملی ، بازگشت همه تحریم ها به علاوه 800 تحریم جدید دیگر چه بود؟! 
این در حالی اســت که طی دو سال گذشــته دولت رئیسی با کنار گذاشتن این مسیر پر خسارت ، 
محدود نکردن تعاملات خارجی با چند کشور محدود ، توسعه سیاست همسایگی و ارتباط گیری با کشورها 
مستقل، حضور پر رنگ و موثر در پیمان ها و سازمان های منطقه ای و بین المللی و اتصال زیرساخت های 
کشور به مسیرهای تجاری دنیا و... بدون برجام و مذاکره با آمریکا با دستاوردهای چشمگیری از جمله رشد 
اقتصادی 4 درصدی ، افزایش 14 درصدی تجارت خارجی با همســایگان، شکستن رکورد 7 ساله فروش 

نفت و افزایش صادرات نفت ایران به 2 میلیون بشکه در روز و... را رقم زده است. 
اینکه چرا جریان غربگرا همچنان بر تکرار این مسیر پرخسارت اصرار می ورزد از آنجا مشخص می شود 
که چندی پیش در گزارش برخی رســانه ها افشا شــد که یادداشت نویس ضدایرانی رویترز به نام »جان 
آیریش« جاسوس موساد بوده و یک افسر موساد در تماس به او گفته است: »باید فضای رسانه ها به گونه ای 

باشد که نخبگان در ایران را به این تحلیل برساند که بدون برجام، اقتصاد ایران شکست خواهد خورد.«!

خطیبجمعهتهران:

سفر رئیس جمهور به آمریکای لاتین آثار تعیین كننده ای دارد
امامجمعهموقتتهرانگفت:سفررئیسجمهور
کشــورمانبهآمریکایلاتین،آثارودستاوردهای

سیاسی،فرهنگیواقتصادیتعیینکنندهایدارد.
حجت الاسلام والمسلمین سید محمدحسن ابوترابی فرد 
در خطبه های نماز جمعه تهران گفت: ســفر رئیس جمهور 
کشــورمان به آمریکای لاتین، آثار و دستاوردهای سیاسی، 
فرهنگی و اقتصادی تعیین کننده ای دارد.  اندیشکده »بنیاد 
دفاع از دموکراسی ها« در آمریکا در تحلیل این سفر می نویسد 
که رؤسای جمهور ایران به آمریکای لاتین سفر کرده اند، اما 
چشم انداز استراتژیک این دیدار متفاوت است؛ چین، روسیه و 
ایران در سال 2023 تلاش می کنند از نفوذ غیر قابل مناقشه 
آمریــکا جلوگیری کنند و رئیس جمهور ایران با نگاه به این 
تحول و بهره برداری درست از آن به منطقه سفر کرده است.
بــه گزارش مهر، امام جمعه موقت تهــران افزود: این 
 اندیشکده ادامه می دهد که ونزوئلا به مرکزی برای حرکت 

انقلابی ایران در نیم کره غربی تبدیل شده است.
وی با  اشاره به عقلانیت نسبی اخیر غرب در رویایی با 
جمهوری اسلامی، اظهار کرد: این عقلانیت نسبی در روزهای 
اخیر در رسانه ها و گفت وگوهای مختلف و عملیات میدانی در 
کشورهای اروپایی مشاهده می شود. این جایگاه اقتدارآفرین و 
ظرفیت استثنایی جمهوری اسلامی در خلق قدرت منطقه ای 
و فرامنطقه ای، دســتاورد مقاومت، استقامت، هوشیاری و 
دانش جوامع دانشگاهی حوزوی و پیشگامان عرصه سیاسی 
و اقتصادی اســت که تحت زعامت مبتنی بر دانش و اراده 

استوار مقام معظم رهبری به دست آمده است.
حجت الاسلام والمسلمین ابوترابی فرد با اشاره به اینکه 
در ایام شــهادت متفکر و هوشمند دســتگاه قضائی ایران 
آیت الله شهید بهشــتی و یاران و همرزمان پرافتخار او قرار 
داریم، خاطرنشــان کرد: قوه قضائیه در قانون اساسی دارای 
نقش بی بدیل و استثنایی در نظام حکمرانی اسلامی است. 
اســتقلال این قوه، در نظام جمهوری اســلامی تام و کامل 
است و این دستاوردی استثنایی به شمار می رود چرا که در 
کمتر قدرتی در جهان شاهد این استقلال هستیم. چهره های 
هوشمند دانشگاهی و آشنایان حوزه قضائی تصریح می کنند 
که هیچ گونه دخالتی از ســوی دستگاه های اجرایی در قوه 
قضائیه در عمل ممکن نیست و این سرمایه بزرگی است که 

ما در اختیار داریم.
امام جمعه موقت تهران بیان کرد: قوه قضائیه فرصتی 
برای بازاندیشــی پیرامون اقدامات انجام شده در یک سال 
گذشــته و ترسیم نقشه راه برای آینده است. اقدامات انجام 
شده در سال گذشته، توسط مسئولان قضائی به ویژه ریاست 
این قوه، حکایت از مدیریت کارآمد ناشــی از بینش عمیق، 

آینده نگری و آینده  سازی دارد.
وی با  اشــاره به برنامه هفتم توســعه، گفت: از جمله 
مهم ترین مسائلی که در سیاست های کلی برنامه هفتم آمده 
و شایسته توجه بیشتر همه نهادها و مجموعه ها است می توان 
به این موارد  اشــاره کرد؛ اول، واقعی کردن منابع و مصارف 
دولت و فراهم آوردن زمینه رشد بالا و پایدار. دوم، شفافیت 
درآمد و هزینه شرکت های دولتی. سوم، شفافیت بدهی های 
عمومی دولت. چهارم، ایجاد تحول در نظام مالیاتی با رویکرد 

تبدیل مالیات به منبع اصلی بودجه جاری دولت.
حجت الاسلام والمسلمین ابوترابی فرد ادامه داد: پنجم، 
تک رقمی شــدن تورم طی برنامه پنج ساله. ششم، تقویت 
رویکرد اقتصادمحور در سیاست خارجی. هفتم، حفظ و ارتقای 
ذخایر ژنتیکی و منابع آبی. هشــتم، تحول در نظام اداری و 
اصلاح ســاختار آن با رویکرد کوچک شدن دولت و افزایش 
نقش بخش خصوصی و غیردولتی. نهم، استقرار نظام جامعه 
تأمین اجتماعی که یکی از دستاوردهای آن افزایش اعتماد و 
سرمایه اجتماعی است. دهم، تحکیم نهاد خانواده، رفع موانع 
رشــد و شکوفایی بانوان کشور که جمهوری اسلامی در این 

حوزه کارنامه بسیار درخشانی دارد.
امام جمعه موقت تهران با بیان اینکه اینها قله های بلندی 

هستند که باید فتح شوند و دسترسی به این قله ها بدون علم، 
دانش، اراده، عقل، استقبال از سختی ها و اراده ها تحقق پیدا 
نمی کند، یادآور شد: عملیاتی شدن سیاست های یاد شده که 
در لایحه برنامه هفتم به صورت شفاف و قابل رصد و پایش به 
آن پرداخته شده است، متوقف بر اصولی است که به برخی 

از آنها  اشاره می کنم.
تحقق اصلاح ساختار بودجه 

به ایجاد انضباط مالی بستگی دارد
وی ادامــه داد: اول آنکه تحقق اصلاح ســاختار نظام 
بودجه ریزی به ایجاد انضباط مالی و مدیریت دقیق مصارف 
بستگی دارد و باید رویکردهایی همچون بودجه ریزی بر اساس 
عملکرد احصا و شفاف  سازی بدهی های دولتی و شرکت های 
دولتی و نهادهای عمومی غیردولتی، تعیین تکلیف طرح های 
تملک دارایی های سرمایه ای نیمه تمام، تخصیص راهبردی 
منابع مطابق با اولویت های تعیین شده و مدیریت اجرایی خوب 
و کارآمد و کاهش تصدی گری دولت در دستور کار قرار بگیرد.

حجت الاسلام والمسلمین ابوترابی فرد اظهار کرد: بدون 
این اقدامات نمی توانیم بودجه کشور را بنا بر نگاه رهبر معظم 
انقلاب اصلاح کنیم و درآمدها و هزینه ها را با یکدیگر منطبق 
 سازیم. کسری بودجه عمومی کشور در سال گذشته حدود 
304 هزار میلیارد تومان بوده است که در حوزه های دیگر نیز 
کسری هایی در بودجه داریم. اصلاح این شرایط، با دقت برای 
بودجه ریزی عملیاتی، مدیریت دقیق مصارف و شفاف  سازی 
منابع، هزینه ها، بدهی ها و تعهدات ممکن خواهد بود. امید 
است دولت که در پیمودن این راه اقتدارآفرین مصمم است، 

بتواند به این مهم دست پیدا کند.
هدف قوه قضائیه اجرای عدالت، احقاق حق

 و رضایت مندی مردم است
حجت الاسلام محمد مصدق، معاون اول قوه  قضائیه در 
دومین روز از هفته قوه قضائیه در سخنرانی پیش از خطبه های 
نماز جمعه تهران با گرامیداشت شهدای 7 تیر سال 13۶0 
و شــهید آیت الله دکتر بهشتی اظهار کرد: هفته قوه قضائیه 

همه ساله فرصت مناسبی برای بیان راهبردها و سیاست های 
قوه قضائیه برای سال جاری و ارائه گزارش از عملکرد دستگاه 

قضایی در طول یک سال گذشته است.
به گزارش ایرنا از مرکز رسانه قوه قضائیه، وی بیان کرد: 
هدف قوه قضائیه اجرای عدالت، احقاق حق و رضایتمندی 
مردم است که این اهداف با آمار پرونده ها محقق نمی شود و 

مردم باید طعم اجرای عدالت را بچشند.
حجت الاسلام مصدق گفت: اعتراف می کنم که سند گام 
دوم انقلاب از سوی مسئولان مظلوم واقع شده هر بخش این 

بیانیه یک برنامه است.
معاون اول قوه  قضائیه افزود: در طول یک سال به واسطه 
نظرسنجی که از عموم مردم انجام شده نشان می دهد رشد 
خوبی در رضایتمندی داشتیم. امروز باید به این سمت برویم 
که مردم قوه قضائیه را از خودشان بدانند و هرچه به این هدف 

نزدیک شویم موفق خواهیم بود.
حجت الاسلام مصدق با بیان اینکه یکی از برنامه های مهم 
قوه قضائیه در یک سال گذشته حمایت از تولید و اشتغال است، 
گفت: ســتادی با عنوان ستاد پیگیری سیاست های اقتصاد 
مقاومتی در دادستانی کل کشور تشکیل شده است که سال 
گذشته این ستاد 10 جلسه تشکیل داد و از رؤسای سازمان 
بورس، سازمان غذا و دارو، گمرک و بانک مرکزی دعوت شد 

و مشکلات و چالش ها بررسی شد.
وی گفت: با اقدامات دادستانی کل کشور سال گذشته 
از تعطیلی 4 هزار و 485 واحد تولیدی و بیکاری 242 هزار 
کارگر جلوگیری شد و این از برکات این ستاد است، سیاست 
قوه قضائیه حمایت از تولید و سرمایه گذاران در کنار مبارزه 

جدی با فساد است.
معاون اول قوه  قضائیه اظهار کرد: اواخر ســال گذشته 
در یک ســفر خارجی با ایرانیان خارج از کشــور جلسه ای 
داشتم، این افراد مایل به ســرمایه گذاری در ایران هستند 
اما می ترسند. قوه قضائیه آمادگی دارد به کمک دولت برای 
جذب سرمایه گذاری ایرانیان خارج از کشور اقدام کند. حتی 

افرادی که دارای پرونده هستند به آنها اطمینان می دهم که 
به مشکل برخورد نکنند.

حجت الاسلام مصدق در مورد موضوع عفاف و حجاب 
بیان کرد: در وجوب شــرعی و سیاسی حجاب شکی وجود 
ندارد. حجاب واجب شرعی و سیاسی است. تعجب می کنم 
از کسانی است که ادعای علم دارند، گاهی در حوزه و دانشگاه 
مطرح می کنند که حجاب حریم خصوصی است و حاکمیت 

نباید دخالت کند اما این گونه نیست.
وی ادامه داد: حجاب در حریم خانواده، حریم خصوصی 
است و حاکمیت دخالتی در آن ندارد اما اگر حجاب در خیابان 

رعایت نشود، حاکمیت حق دخالت دارد.
معاون اول قوه قضائیه بیان کرد: لایحه مربوط به حجاب 
در کمیسیون قضایی مجلس در حال بررسی است، از نخبگان 
دعوت شــده و به صورت جدی روی آن کار می شود. قوای 

سه گانه روی این لایحه وفاق دارند.
امید به آینده و ایمان به خدا

توصیه همیشگی شهید چمران بود
همچنین مهدی چمران، رئیس شــورای اسلامی شهر 
تهران و برادر شهید چمران نیز به عنوان دیگر سخنران پیش 
از خطبه های نماز جمعه، شهید چمران را از یاران وفادار امام 
راحل دانست و گفت: او کسی بود که امید به آینده و ایمان 
بــه خداوند را توصیه می کــرد و لحظه ای از توکل به خدا و 

امید دست برنداشت.
وی با بیان اینکه شــهید چمران در آمریکا فقط درس 
نمی خواند بلکه فعالیت های سیاسی هم داشت، یادآور شد: 
به خاطر فعالیت های سیاسی شهید چمران در آمریکا، دولت 
وقت ایران بورس او را لغو کرد، اما این عمل دولت ایران منجر 
به ناامیدی او نشــد و هم کار کرد، هم درس خواند و هم به 
مبارزات سیاسی و فعالیت های مذهبی خود ادامه داد، طوری 
که در راستای مبارزات سیاسی انجمن اسلامی دانشجویان 
ایرانی و انجمن دانشجویان مسلمان را تشکیل داد که همه 

دانشجویان مسلمان جهان عضو آن بودند.
رئیس شورای اسلامی شهر تهران در این رابطه ادامه داد: 
بعد از 15 خرداد 1342 هم بود که شــهید چمران تصمیم 
گرفت با وجود اینکه در بالاترین درجه علمی قرار داشت همه 
مناصــب و مراتب را رها و برای آموزش نظامی راهی مصر و 
الجزایر شــود. دو سال در مصر ماند و آموزش های نظامی را 
به صورت اصولی فراگرفت و بعد از فوت جمال عبدالناصر به 
دعوت امام موسی صدر به لبنان رفت و هشت سال در کنار 
امام موسی صدر به لبنانی ها کمک کرد و در مقابل اسرائیل 

جنگید و اسرائیلی ها را از جنوب لبنان فراری داد.
مهدی چمران به نقش شــهید مصطفی چمران بعد از 
پیروزی انقلاب اســلامی  اشاره و تأکید کرد: شهید چمران 
بعــد از پیروزی انقلاب اســلامی بلافاصله به ایران آمد و به 
فرمان حضرت امام راحل موظف شــد با همکاری دیگران، 
سپاه پاسداران انقلاب اسلامی را تأسیس کند و چون او قبلًا 
تجربه جنگ های چریکی را داشت به خوبی توانست سپاه را 
ســاماندهی و پایه گذاری کند. وی بیان کرد: شهید چمران 
اولین وزیر دفاعی بود که به پاک سازی در ارتش پرداخت و 
سپس ستاد جنگ های نامنظم را پایه گذاری کرد و با شروع 
جنگ تحمیلی به خوزستان رفت و به جرات می توان گفت 

خوزستان را از خطر سقوط حتمی نجات داد.
رئیس شــورای اسلامی شــهر تهران یادآور شد: شهید 
چمران در نخستین دور انتخابات مجلس شورای اسلامی، با 
بیــش از یک میلیون رأی به نمایندگی مردم تهران انتخاب 
شــد و براساس حکم امام خمینی)ه( در اردیبهشت 135۹ 
نماینده و مشاور رهبر انقلاب در شورای عالی دفاع انتخاب 
شد. وی براســاس تجارب نظامی اش پیش از شروع جنگ 
عراق با ایران، با توجه به ناامنی مرز ها به ویژه مرز های غربی، 
پیشنهاد تشکیل لشکر هایی 10 هزار نفری از نیرو های مردمی 
را داد که به تصویب شورای انقلاب رسید و ارتش نیز موظف 

به همکاری شد.
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بقیه از صفحه 2
امیرعبداللهیان: از مرحله گفت وگوهای محض 

عبور کرده ایم
عمان، دیگر کشور مهم حوزه خلیج فارس دومین 
مقصد سفر وزیر خارجه بود که وی در آنجا با بدر بن 

حمد البوسعیدی همتای عمانی خود ملاقات کرد.
امیرعبداللهیان پــس از این ملاقات به همراه 
البوسعیدی در جمع خبرنگاران حاضر شد و اظهار 
داشــت: در یک سال و نیم گذشته مسیر پیگیری 
توافقات بین دو کشــور به خوبی در حال پیشرفت 
است و گسترش همکاری ها در حوزه های اقتصادی، 
تجاری، ترانزیت، انرژی، علم و فناوری از موضوعات 

مورد توجه ماست.
وی خاطرنشان کرد: ما معتقدیم در منطقه از 
مرحله گفت وگوهای محض عبــور کرده ایم و وارد 

همکاری های متنوع و چندجانبه شده ایم.
وزیر خارجه همچنین در مســقط دیداری با 
احمد عبدالســلام مذاکره کننده ارشد دولت نجات 
ملی یمن داشــت و عبدالسلام در این دیدار ضمن 
تشکر از حمایت های معنوی جمهوری اسلامی ایران 
از ملت یمن و تلاش های ایران برای پایان بخشیدن 
به رنج های بی شــمار مردم این کشور، گزارشی از 
آخرین وضعیت بحران در این کشــور، مذاکرات با 
دولت عربستان، همکاری ها با سازمان ملل متحد و 

نیز وضعیت انسانی این کشور ارائه کرد.
وزیر امور خارجه کشورمان نیز در این دیدار با 
تجلیل از ملت بزرگ، صبور و مقاوم یمن، حمایت 
جمهوری اسلامی ایران را از هرگونه تصمیم ملت یمن 
در خصوص نحوه پایان بخشیدن به بحران چندین 

ساله این کشور اعلام کرد.
امیرعبداللهیان با ارتشبد »سلطان بن محمد 
النعمانی« وزیر مکتب ســلطانی عمان نیز ملاقات 
کرد و نتایج آخرین ســفر سلطان عمان به تهران و 
تحولات منطقه ای به ویژه یمن مورد بحث و تبادل 

نظر قرار گرفت.
وزیر خارجه کویت:

روابط کویت و ایران ریشه دار است
رئیس  دســتگاه دیپلماسی جمهوری اسلامی 
ایــران پس از عمان راهی کویت شــد و در آنجا با 
شــیخ احمد نواف الاحمد الصباح« نخســت وزیر 
 کویــت و شــیخ ســالم عبــدالله الجابــر الصباح

وزیر امور خارجه کویت دیدار و رایزنی کرد.
شیخ سالم عبدالله الجابر الصباح وزیر امور خارجه 
کویت ضمن اظهار خرسندی از این دیدار گفت: روابط 
کویت و ایران عمیق و ریشــه دار است و مانعی در 
توسعه روابط دو کشور نیست و مشکلات جزئی نیز 

قابل برطرف شدن است.
وی با  اشاره به اینکه همه ما در منطقه از ثبات و 
بی ثباتی به طور مشترک متأثر خواهیم شد و نتیجه 
ثبات، شکوفایی منطقه است، افزود: ما از گسترش 
روابط ایران با کشورهای حوزه خلیج فارس استقبال 

می کنیم و آن را به نفع همه می دانیم.
چرخش آشکار رویکرد دیپلماسی کشور 

این روزها مسئولین دستگاه دیپلماسی کشورمان 
روزهــای پرکاری را می گذرانند که نتیجه چرخش 
آشکار رویکرد سیاســت خارجی است. همان گونه 
که رهبــر معظم انقلاب در آخریــن دیدار خود با 
مسئولین دولت دوازدهم خاطرنشان کردند ، در ان 
دولت ثابت شد که اعتماد به غرب جواب نمی دهد 
و نبایستی ظرفیت های بی شمار داخلی و خارجی را 
معطل برقراری رابطه با چند کشور غربی نگاه داشت. 
همــگان به خاطر دارنــد در دولتی که مدعی 
دانســتن زبان دنیا بود، وزیر خارجه وقت به یکی از 
کشورهایی که اخیرا مقصد امیرعبداللهیان نیز بود، 
سفر کرد و با حالتی خاضعانه و بلکه ذلت بار مقابل 
حاکم آن کشــور نشســت و تصویر آن در رسانه ها 
منتشــر شــد. آن رویکرد که رهبر انقلاب اخیرا از 
آن به عنوان »دیپلماســی التماســی« یاد نمودند، 
نه تنها دستاوردی برای ملت شریف ایران نداشت، 
بلکه جایگاه بین المللی جمهوری اســلامی ایران را 
تضعیف و کشورهایی نه چندان قدرتمند را در برابر 

کشورمان جری کرد. 
حال اما رویکرد دستگاه دیپلماسی کاملا متفاوت 
با قبل دارد. پرهیز از محدود کردن جهان به اروپا و 
آمریکا ، تعامل مقتدرانه و در عین حال احترام آمیز با 
سایر کشورها ، اولویت دهی به کشورهای منطقه در 
تقویت روابط و حفظ خطوط کلان سیاست خارجی 
جمهوری اســلامی با سه شاخصه عزت ، حکمت و 
مصلحت از خصوصیات رویکرد دولت سیزدهم در 
دیپلماسی خارجی اســت که بخشی از ثمرات آن 
تاکنون مشهود شده و بخش اعظم آن در آینده ای 

نه چندان دور ملموس خواهد شد.

گزارشخبریتحلیلیکیهان

روزهای پركار وزیر خارجه
در امارات، قطر، كویت و عمان

رئیسجمهورشجاعتمدیراندرمیدانعمل
راازضرورتهــایمهمموفقیتدولتدرتحقق
اهدافخودعنوانکردوبابیاناینکهبخشقابل
توجهیازپروژههایبرزمینماندهازدولتهای
قبلوخسارتهایتحمیلشدهبهکشورناشی
ازناتوانیوعــدمجرأتدرتصمیمگیریهایبه
موقعاست،ازدستگاهقضاخواستضمننظارت
براجرایدرستوبهموقعقانونازسویمدیران
دولتی،نسبتبهاینمسئلهنیزاهتمامبیشتری

داشتهباشند.
آیت الله ســید ابراهیم رئیســی روز پنجشنبه در 
نشست مشترک مسئولان عالی دستگاه قضایی با اعضای 
هیئت دولت که به مناسبت آغاز هفته قوه قضائیه برگزار 
شد، ضمن تبریک این هفته به مسئولان قوه قضائیه و 
گرامیداشــت یاد و خاطره شهدای هفتم تیر، هفته قوه 
قضائیه را فرصتی مناســب برای ارائه گزارش عملکرد 
دستگاه قضا به مردم و همچنین بازخوانی میزان تحقق 
و موانع و مشــکلات اجرای وظایــف محوله به این قوه 
دانست و گفت: موضوع تحول یکی از موضوعات کلیدی 
در تعییــن راهبردهای کلان ابلاغی از ســوی رهبری 
معظم انقلاب به مســئولان دستگاه های مختلف کشور 
در ابتدای امســال بود که بر این اساس همه دستگاه ها 

باید نقاط قوت را تقویت و از نقاط ضعف بکاهند.
رئیس جمهور وجود مدیران تحول خواه و تحول گرا 
را مقدمه و لازمه ایجاد تحول در دســتگاه های مختلف 
کشور دانست و گفت: نشست های مشترک میان دولت 
و قوه قضائیه نیز باید با نگاه تحولی همراه باشد تا منجر 

به پیشرفت امور شود.

رئیسی دستگاه قضائی توانمند را متضمن اقدامات 
دولت برای اجرای قانون، امنیت و ســلامت اقتصادی و 
اجتماعی کشور دانست و با تأکید بر اهتمام دولت برای 
رفع مشــکلات مالی و اداری قوه قضائیه گفت: رفع این 
مشــکلات کف همکاری و تعامل در ایجاد تحول است 
و مسئله اصلی در این راســتا مسئله شناسی، توجه به 
نظام  مســائل کشور و رفع مسائل و مشکلاتی است که 
مردم از دولــت و قوه قضائیه توقع و انتظار دارند و این 
مهم نیازمند همکاری و تعامــل مضاعف میان این دو 

قوه است.
رئیس جمهــور در ادامــه تلاش بــرای رفع برخی 
معضلات و آسیب های گریبانگیر کشور از جمله قاچاق 

کالا و مواد مخدر و پرونده های موجود در دیوان عدالت 
اداری را از دیگر مســائل مشــترک میان قوه قضائیه و 
دولت عنوان کرد و با طرح این پرسش که تا چه زمانی 
باید معضلات و آســیب ها به عنوان مســئله در کشور 
باقی بماند، گفت: آســیب زدایی و تلاش برای رفع این 
معضلات یا حداقل کاهش آنها، نیازمند همکاری جدی 
میان قوای اجرایی و قضائی کشــور اســت که کمیته 
تعاملی میان دولت و قوه قضائیه پس از تشکیل می تواند 

متکفل همین امر باشد.
رئیســی در ادامه تفاوت دو قوه مجریه و قضائیه با 
قوه مقننه را مسئولیت سنگین و خطیر در اجرای قانون 
و رســاندن جامعه به نقطه مطلوب در عدالت اقتصادی 

و اجتماعی و همچنین جلب اعتماد مردم به کارآمدی 
نظام دانست. رئیس جمهور شجاعت مدیران در میدان 
عمل را از ضرورت هــای مهم موفقیت دولت در تحقق 
اهــداف خود عنــوان کرد و با بیــان اینکه بخش قابل 
توجهی از پروژه های بــر زمین مانده از دولت های قبل 
و خسارت های تحمیل شــده به کشور ناشی از ناتوانی 
و عــدم جرأت در تصمیم گیری های به موقع اســت، از 
دستگاه قضا خواســت ضمن نظارت بر اجرای درست 
و به موقع قانون از ســوی مدیران دولتی، نسبت به این 

مسئله نیز اهتمام بیشتری داشته باشند.
رئیســی اصلاح ســاختارهای فســادزا را از جمله 
اقدامــات مهم دولت در تعامل و همکاری با قوه قضائیه 
و در راســتای جلوگیری از افزایش پرونده های قضائی 
دانســت و گفت: در عیــن حال شناســایی و گزارش 
گلوگاه های فساد نیز در تحقق اهداف دولت در مبارزه با 

فساد بسیار مثمر ثمر خواهد بود.
رئیس جمهور با تأکید بر اینکه همه این اقدامات و 
تلاش ها از سوی دولت و قوه قضائیه باید به امیدآفرینی 
در کشــور منجر شود، افزود: مســائل و مشکلاتی که 
پیگیری آنها لازم است، اما طرح آن در جامعه به ایجاد 
امید در مردم منجر نمی شــود، باید در کمیسیون های 
مشترک میان قوا بررسی شود که جلسات شورای عالی 
اجتماعی و پیشــگیری از وقوع جرم از جمله مصادیق 

آن است.
رئیســی در پایان وفاق و همبستگی میان قوا را از 
جمله راهبردهای بسیار مهم مورد تاکید رهبری معظم 
انقلاب دانست و بر توجه ویژه مسئولان به این مسئله و 

عدم غفلت از آن تأکید کرد.

رئیسیدرنشستمشترکدولتباقوهقضائیه:

دستگاه قضا ضمن نظارت بر اجرای قانون
 به ضرورت شجاعت مدیران اجرایی نیز توجه داشته باشد

هیئتبانوانایرانیدرپنجاهوسومیننشست
شــورایحقوقبشــرتاکیدکردکهتحریمهاو
اقداماتقهریوغیرقانونییکجانبهمخلرشد

وشکوفاییزناندرعرصههایمختلفاست.
مدیــرکل امور بین الملل معاونت زنــان و خانواده 
ریاست جمهوری در نشست تعاملی با »کارگروه تبعیض  
علیه زنان و دختران« که ذیل دستور کار پنجاه و سومین 
نشســت شورای حقوق بشر برگزار شــد، اظهارداشت: 
جمهوری اسلامی ایران قائل به کرامت ذاتی زنان بوده 
و اصول 20 و 21 قانون اساســی بر برابری همه اعم از 

زن و مرد تأکید دارد.
به گزارش معاونت ریاست جمهوری در امور زنان و 
خانواده، خدیجه کریمی با تفکیک موضوع تبعیض در 
سطوح ملی و بین المللی، پایان دادن به عضویت قانونی 
جمهوری اسلامی ایران در کمیسیون مقام زن در خلال 
نشســت دسامبر 2022 را مصداق اعمال تبعیض علیه 

زنان و مشخصا زنان ایرانی عنوان کرد.
کریمــی تاکید کرد: علی رغم این تبعیض آشــکار 
و غیرقانونی، جمهوری اســلامی ایران، توانمند ســازی 

زنان و دختران را با ســرعت و جدیت بیشتری پیگیری 
کرده است.

وی، ارتقــای  اشــتغال و کارآفرینی پایــدار زنان، 
توســعه اقدامات آموزشی و بهداشتی در تمامی مناطق 
شــهری و روستایی، حمایت از زنان سرپرست خانوار و 
مواردی از این دســت را از جمله دستاوردهای ایران در 
حوزه مبارزه با فقــر و تبعیض علیه زنان عنوان کرد و 
گفت: این دستاوردها در شرایط تحریمی علیه کشور و 
علی رغم اقدامات قهرآمیز و غیرقانونی یک جانبه که مخل 
ریشــه کنی فقر و شکوفایی زنان و دختران ایرانی بوده، 

به دست آمده است.
هیئت بانوان جمهوری اســلامی ایــران مرکب از 
نمایندگان معاونت ریاســت جمهــوری در امور زنان و 
خانواده، ستاد حقوق بشــر، مجلس شورای اسلامی و 
وزارت امــور خارجه به منظور روشــنگری درخصوص 
تصویر و جایگاه واقعی زنان در نظام جمهوری اسلامی 
ایران و همچنین مطالبه گری حقوق جامعه زنان ایرانی 
از جامعه بین المللی به نشســت 53 شورای حقوق بشر 

سازمان ملل متحد به ژنو عزیمت کرده است.

برجام گفت: روســیه خارجه وزیر معاون
آمادهاحیاستوفقطبهارادهسیاسیغربنیاز

داردکههنوزاینارادهوجودندارد.
به گزارش خبرگزاری »تاس«، ریابکوف در بخشی 
از سخنانش گفت: »مهم ترین چیز برای ما امروز این 
اســت که ایالات متحده به اجــرای کامل قطعنامه 
2231 ]شــورای امنیت ســازمان ملل[ بازگردد. اگر 
اکنون توافقی امضا شــود، اما برجــام آن طور که در 
ســال 2015 منعقد و با قطعنامه 2231 تایید شــد، 
ازســرگرفته نشــود، به این معناســت که واشنگتن 
همچنان به نقض فاحش قطعنامه ادامه خواهد داد«. 
وی افــزود: مشــغول نتیجه گیــری از تحولات فعلی 

هستیم. 
پیش تــر برخی منابع و رســانه های غربی مدعی 
نزدیک بودن ایران و آمریکا به توافق شدند. »آنتونی 
بلینکــن« وزیر خارجه آمریکا در رد این ادعاها گفت 
»گزارش هــا دربــاره توافق با ایــران دقیق و صحیح 

نیستند.«
»علــی باقری کنــی« معاون سیاســی وزیر امور 
خارجه روز چهارشــنبه از گفت وگو با »انریکه مورا« 

معاون مســئول سیاســت خارجی اتحادیــه اروپا و 
هماهنگ کننــده هیئت این اتحادیه در مذاکرات رفع 
تحریم ها درباره طیفی از موضوعات از جمله مذاکرات 

رفع تحریم ها خبر داد. 
باقری در توئیتی اعلام کرد: جلســه ای جدی و 
سازنده با انریکه مورا در دوحه داشتم. در مورد طیفی 
از موضوعات از جمله مذاکرات رفع تحریم ها به بحث 

و تبادل نظر پرداختیم.
به گزارش فارس ، مورا هم در توئیتی درخصوص 
دیدار با باقری اعلام کرد درباره »طیفی از موضوعات 
دوجانبــه، منطقــه ای و بین المللی از جمله مســیر 

پیش رو درباره برجام« گفت وگو کرده است. 
معاون سیاســی وزیر امور خارجه 23 خرداد هم 
از دیدار و گفت وگو با همتایان خود از ســه کشــور 
فرانســه، آلمان و انگلیــس در ابوظبی خبر داده بود. 
باقری درخصوص این دیدارها گفته »هیچ فرصتی را 
برای روشــن کردن دیدگاه هایمان و هشدار نسبت به 
برخی سوءمحاسبه ها از دست نمی دهیم. در پیشبرد 
منافع ملی خود از جمله از طریق دیپلماســی مصمم 

هستیم.« 

مسکو: احیای برجام
معطل اراده سیاسی غرب است

هیئتبانوانایرانیدرنشستشورایحقوقبشرتاکیدکرد

سرعت گرفتن توانمند سازی زنان و دختران
در جمهوری اسلامی علی رغم كارشکنی ها

ایرنا-از یک هزار و 100 واحد مســکونی آســیب دیده در زلزله 13 مهر 1401 شــهر خوی و روســتاهای 
اطراف، عملیات اجرایی در بیش از ۹0 درصد واحدهای مسکونی آغاز و در یک هزار واحد مسکونی احداثی 
عملیات پی کنی و اجرای بتن انجام شــده اســت. صاحبان 300 واحد مســکونی هم در خانه های جدید 
خود ســاکن شــده اند و عملیات احداث برخی واحدها در این زلزله، در کمتر از سه ماه پایان یافته است.

باز سازی مناطق زلزله زده خوی

یکرسانهانگلیسیگزارشدادهتوافق
میانریاض-تهرانموجبارائهخدماتحج

بهتربهزائرانایرانیشدهاست.
به گزارش فــارس خبرگزاری رویترز در آغاز 
این گزارش نوشــته است: »با توجه به آنکه آشتی 
میان عربستان ســعودی و ایران به ارائه خدمات 
بهتر در مراسم سالانه زیارت از مقدس ترین اماکن 
اسلام شده زائران ایرانی حج در هفته جاری با یک 
اتوبوس کاملًا جدید بــرای ادای نماز عصر راهی 

مسجدالحرام شدند.«
»سعید مهدی« که مسئولیت حدود 2800 
زائر ایرانی را به عهده  دارد به رویترز گفت؛ عربستان 
سعودی همکاری بیشــتری در یافتن هتل برای 

ایرانی ها داشته است. 
او گفت: »خدا را شــکرگزاریم که اوضاع دارد 
بهبود پیدا می کند. ان شاالله بتوانیم خدمات بهتری 

به زائران این مسجد مقدس ارائه دهیم.«
عربستان ســعودی که برای اولین بار بعد از 
سال 201۹ تمامی محدودیت های وضع شده بعد 
از همه گیری کرونا را لغو کرده در حال آماده شدن 
برای میزبانی از 2.۶ میلیون زائر حج در سال 2023 
است. رسانه های رسمی ایران گفته اند 87550 نفر از 

این تعداد از زائران از ایران خواهند بود. 
عربستان ســعودی و ایران چند ماه پیش به 
توافقی برای پایان دادن به تنش های دیپلماتیک 

میان دو کشور دست پیدا کردند. 
»محمد حسینی«، یکی از زائران ایرانی که روز 
پنجشــنبه برای ادای مراسم حج وارد مکه شده در 
لابــی هتلش در مکه در گفت وگو با رویترز تصریح 
کرد: »بسیار خوشحالم که روابط بین دولت های ایران 
و عربستان سعودی رو به بهبود است. این باعث بهبود 
اوضاع در سفر مسلمانان به خانه خدا خواهد شد.«

هتل المزن در مکه که آقای حسینی و برخی 
دیگر زائران ایرانی از شهر شیراز در آن مستقر شده 
به شــعارهایی به زبان فارســی درباره مراسم حج 

آراسته شده است. 
ترجمــه یکی از این شــعارها که خبرگزاری 
رویترز به زبان انگلیســی آن را نوشــته این است: 
»حج، تحول قرآنی، همگرایی اســلامی و حمایت 

از مسجدالاقصی.«
مجتبی لالیانــی زائر ایرانی دیگری از کاروان 
آقای حســینی هم به رویترز گفته است: »امسال 
شــاهد حج بسیار خوبی بودیم. با آرامش کامل به 

این جا آمدیم.«

رویترز: عربستان خدمات حج به زائران ایرانی را 
بهبود بخشیده است


